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§ 87 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 
 
- - - - - 
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§ 88 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2013-08-20 
 

Ärende 
 

Åtgärd/ansvar 
 

Skrivelser 
 

 

Inbjudningar 
 

Östersjöinitiativet- Inbjudan Från Vaxholm 
till Trelleborg 2013-09-11, Vaxholm 

 

SCBs demokratidag 2013-10-01 Stockholm  
 

Rapporter 
 

 

Cirkulär, SKL;KSL 
 

SKL Cirkulär 13:28-13:29, 13:31-13:38  
KSL Överenskommelse – samverkan mellan 
kommuner i Stockholms län gällande 
nyanlända 

 

Gemensamma programpriser för 
gymnasieskolan 

 

Gemensam ersättningsmodell för 
Programinriktning individuella val 

 

  
 

Övrigt 
 

Nysätra fastighets AB styrelseprotokoll 2- 
2013 

Johanna Magnusson 

Nacka Stadshus AB styrelseprotokoll 2-2013 Johanna Magnusson 
Nysätra fastighets AB, årsredovisning och 
revisionsberättelse 

Johanna Magnusson 

Nacka stadshus AB, årsredovisning och 
revisionsberättelse 

Johanna Magnusson 

Nacka Energi AB styrelseprotokoll 
20130611 

Johanna Magnusson 
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Nacka Energi Försäljnings AB 
styrelseprotokoll 20130611 

Johanna Magnusson 

AB Vårljus Avyttring, dagordning och 
protokoll tertialrapport 1 

 

Käppalaförbundet protokoll  
Södertörns brandförsvarsförbund – 
protokoll revisionsberättelse tjänsteutlåtande 

 

Information från Rikspolisstyrelsen – 
Vägledning för åtgärder mot 
livsstilskriminellas brottslighet 

 

 
- - - - - 
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§ 89 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-08-20 
 

Ärende 
 

Delegat 

Tillförordnade av stadsdirektör under 
semester 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Beslutsattester fastighetsprocessen Fastighetsdirektören Jenny Asmundsson 
Fastställande av kommungemensam 
dokumenthanteringsplan för 
personalhandlingar 

Administrativa direktören Mats Bohman 

  

 
- - - - - 
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§ 90 KFKS 2013/33-050 

Inriktningsbeslut för IT-upphandling 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar information om utvecklingen av IT. 

 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom den förslagna inriktningen för upphandlingen av IT-

arbetsplatstjänster. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret och IT-enheten arbetar för att utveckla IT så det i än högre grad blir 

ett stöd för verksamheten. Användningen och utvecklingen av IT måste ske utifrån 

verksamhetens behov. De gemensamma kostnaderna för IT har hittills fördelats ut efter 

olika fördelningsnycklar. Framöver kommer verksamheterna få betala utifrån hur mycket 

man väljer att använda. I upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning som startat 

kommer upphandlingen i hög grad att anpassas efter olika verksamheters behov. Det finns 

en inriktning att dela upp IT-arbetsplatstjänsterna i olika delar, för att rätta till brister som 

finns i nuvarande konstruktion och möjliggöra att få många anbudsgivare i upphandlingen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”I det nya avtalet finns det ett pris på lagringskapacitet som känns på tok för högt. Det 

finns däremot inget pris på bandbredd och på hur mycket data man kan ladda upp och ner 

varje månad. Med nya typer av molntjänster och alltmer data som streamas, blir datamängd 

och hastighet allt viktigare. Jag har många gånger upplevt att det tar för lång tid att ladda 
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ner dokument från nacka.se, och tid är pengar, allrahelst som kommunen har ca 11000 

datoriserade arbetsplatser.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”När IT-upphandlingen gjordes förra gången var Vänsterpartiet mycket kritiska, särskilt till 

hur den skulle slå på skolan. Vi blev dessvärre sannspådda. När nu en ny upphandling ska 

göras är det viktigt att särskilt se till att skolans mycket speciella krav och verklighet 

tillfredsställs. Trots att leverantören idag ska ge olika typer av support till kunderna så har 

skolan i stor utsträckning fått ta på sig ett stort extraarbete, man får alltså betala dubbelt för 

det. Några särskilda anställda finns men det stora lasset dras av lärarna som fått även denna 

uppgift på sig. När nu den nya upphandlingen utgår från att den användarnära servicen ska 

hanteras av kommunen själv och betalas separat av de användande enheterna så finns en 

inbyggd risk att just lärarna får en än mer institutionaliserad extra pålaga. Det är viktigt att 

ha detta i särskild åtanke i samband med upphandlingen.  

 

Vid förra upphandlingen fick många enheter i kommunen stora engångskostnader i 

samband med att den upphandlade funktionen trädde i kraft. Gamla (men ofta ganska nya) 

datorer fick ersättas med nya och enheterna satt i praktiken med stora 

avskrivningskostnader för gammal utrustning. Risken är uppenbar att något liknande kan 

komma att ske nu när en ny leverantör tar över. I den mån sådana kostnader uppstår måste 

kommunen centralt stå för dem och inte belasta verksamheterna med det.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Socialdemokraterna är positiva till den principiella uppdelning av upphandlingen som 

föreslås i riktlinjerna. Det ger större utrymme för små- och medelstora företag att få 

möjlighet att vara med. Det kan också på sikt ge bättre användning av skattebetalarnas 

pengar. Det är också viktigt att med stöd av vår storlek och de 11000 arbetsplatser som ska 

försörjas, se de ekonomiska skalfördelar som finns vid drift i egen regi och låta det finnas 

med som ett alternativ vid vissa delar av upphandlingen. 

Vi reagerar också kraftigt på det häftiga priset per GB och månad som anges som 

information i dokumentet. Detta ligger inom ramen av ett annat IT-avtal och inte del av 

denna punkt, men det är anmärkningsvärt att GB-priset är över 5000 % (!) högre än ett 

aktuellt referensalternativ. Vi ser framemot att förbättra förutsättningarna för kommunens 

ekonomi när aktuellt avtal är uppe till omförhandling.” 
 
- - - - - 
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§ 91 KFKS 2012/577-001 

Utvecklingsarbetet kring ledning och styrning för 

öppenhet och mångfald  
Avstämning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen om hur utvecklingsarbetet kring ledning och styr-

ning för öppenhet och mångfald fortskrider. Kommunstyrelsen noterar därvid att beslut 

om organisation av den kommunala produktionen och om chefs- och ledningsstrategi 

hanteras i egna ärenden. 

 

Ärende 

I detta ärende redovisar stadsledningskontoret hur utvecklingsarbetet kring ledning och 

styrning för öppenhet och mångfald fortskrider. Utvecklingsarbetet omfattar sex olika 

områden. 

 Begränsa, tydliggöra och kommunicera styrande dokument 

 Grundläggande administrativa stödprocesser inklusive stadsledningskontorets roll 

och organisation 

 Ledning och styrning av verksamhetsresultat och ekonomi inom myndighets- och 

huvudmannaorganisationen 

 Ledning och styrning av verksamhetsresultat och ekonomi inom den kommunala 

produktionen av välfärdstjänster 

 En samland chefsstrategi 

 Utveckla ett kontinuerligt kulturarbete för att säkra kommunens vision och 

grundläggande värdering 

 

Genom utvecklingsarbetet ska Nacka kommun ska bli ännu bättre på att göra Nacka 

attraktivt för dem som lever, verkar och vistas här. Kommunen ska bli ännu bättre på att 

leverera välfärdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. 

Sättet att organisera, styra och leda arbetet ska bidra till ett ökat fokus på dem som 

kommunen är till för och en ökad måluppfyllelse både när det gäller verksamhetsresultat 

och ekonomi inom alla områden.   

 

Stadsledningskontoret lägger i egna ärenden förslag om chefs- och ledarstrategi (bereds av 

kommunstyrelsens arbetsutskott) och för utveckling av ledning och styrning av kommunal 

välfärdsproduktion (bereds av kommunstyrelsens verksamhetsutskott). 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2013 

Bilaga: Plan för utvecklingsarbete kring ledning och styrning för öppenhet och mångfald 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning, något 

som ju också revisorerna slagit ned på. Modellen utgår från den moderatledda majoritetens 

idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. Det bygger på konkurrensutsättning, 

kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska bedriva en så stor del av den 

skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots att modellen tillämpats i ganska 

många år så finns fortfarande stora brister i dess efterlevnad. Det kan i sig bero på att 

modellen ör för fyrkantig för att i alla lägen vara tillämpbar. Det utvecklingsarbete som 

föreliggande ärende avser, handlar just om att rätta till brister i tillämpning av modellen. 

Vänsterpartiet avvisar inte alla delar av planen men eftersom vi inte står bakom grunden för 

den så valde vi att inte ställa oss bakom den när den behandlades i kommunstyrelsen i 

februari 2013.” 

 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2013/472-050 

Chefs- och ledarstrategi 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar föreslagen chefs- och ledarstrategi. Den första uppföljningen ska 

ske innan utgången av 2014. 

 

Ärende 

Som ett led i det pågående utvecklingsarbetet för styrning och ledning för öppenhet och 

mångfald som stadsdirektören initierat, har stadsledningskontoret tagit fram ett förslag till 

chefs- och ledarstrategi. Kommunen ska vara bäst på att vara kommun och med utgångs-

punkt i visionen och den grundläggande värderingen ska kommunen därför utveckla, attra-

hera och behålla de bästa cheferna. Det gör kommunen genom att inför rekrytering analy-

sera verksamheten och chefens uppdrag, satsa på introduktionen av nya chefer, utveckla, 

stödja och vid behov avveckla chefer, uppmärksamma gott ledarskap och öka rörligheten. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2013 

Bilaga: Förslag chefs- och ledarstrategi 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Stefan Saläng 

(FP) och Hans Peters (C) bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge varit kritisk till Nackas modell för ledning och styrning, något 

som ju också revisorerna slagit ned på. Modellen utgår från den moderatledda majoritetens 

idéer så som de uttrycks i majoritetsprogrammet. Det bygger på konkurrensutsättning, 

kundvalssystem och tanken att privata anordnare ska bedriva en så stor del av den 
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skattefinansierade välfärdsverksamheten som möjligt. Trots att modellen tillämpats i ganska 

många år så finns fortfarande stora brister i dess efterlevnad. Det kan i sig bero på att 

modellen är för fyrkantig för att i alla lägen vara tillämpbar och att den är väldigt 

komplicerad. Det utvecklingsarbete som föreliggande ärende är en del av handlar just om 

att rätta till brister i tillämpning av modellen.  

 

Det är positivt att en chefs- och ledningsstrategi tas fram och Vänsterpartiet avvisar därför 

inte alla delar av det. Men eftersom vi inte står bakom grunden för det utvecklingsarbete 

som detta är en del av så kan vi inte heller tillstyrka det. Förslaget att utse ”årets chef” gör 

att tankarna går till utropandet av ”arbetets hjältar” i Sovjetunionen, ett system som då 

hånades av de borgerliga partierna i Sverige. Om nu det ändå ska ske så finns det anledning 

att också premiera medarbetare på alla nivåer i organisationen som dagligen gör goda 

insatser för kommunens invånare.” 

 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2013/468-013 

Användning av medborgarundersökningen i mål- och 

uppföljningsarbetet 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt nämnderna att se över hur dessa kan dra ökad nytta av 
medborgarundersökningen i mål- och uppföljningsarbetet. 

 

Ärende 

I Nacka kommun görs årligen en medborgarundersökning. Cirka 80 frågor rörande 

kommunen och dess verksamhet skickas under hösten till 1500 av kommunens 

medborgare. Svarsfrekvensen har legat på 46-49 procent. Kommunen avsätter årligen 

100 000 kr till genomförandet av undersökningen.  

 

Några nämnder använder delar av undersökningens resultat som underlag till nyckeltal i sin 

resultatstyrning. Andra använder istället brukarundersökningar för att ta reda på nöjdheten 

i de olika verksamheterna.  

 

Undersökningens resultat är överlag goda, vilket sannolikt medfört att undersökningen för 

kommunens del har kommit att användas mer som en avstämning än ett verktyg för att 

styra och utveckla kommunens arbete. Exempelvis finns inget uttalat mål för kommunens 

övergripande resultat i undersökningen.  

 

Utifrån kommunens ambition att vara bäst på att vara kommun samt att ha ett effektivt 

resursutnyttjande finns det anledning att arbeta mer aktivt med medborgarundersökningen. 

Ökad nytta bör kunna dras av undersökningen, som en del av kommunens 

verksamhetsutveckling. I detta ärende presenteras ett antal utvecklingsområden och 

åtgärder, t.ex. att uttala ett övergripande mål för kommunens resultat i undersökningen och 

i större utsträckning utnyttja den stora potential att göra jämförelser med andra kommuner 

som medverkan i undersökningen medför. 

 

Utgångspunkten är att medborgarundersökningen ska göras även fortsättningsvis, med 

samma utförare (Statistiska centralbyrån).  
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2013/420-045 

Kommunal borgen Järla IF fotbollsklubb 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Ärende 

Järla IF fotbollsklubb (nedan ”Järla IF”) inkom i slutet av maj med en låneansökan om 1,2 

miljoner kronor. Kommunen meddelade klubben att lån inte är möjligt. Därefter har Järla 

IF inkommit med en ansökan om kommunal borgen på 1 miljon kronor. 

 

Järla IF beviljades under 2012 bygglov för ett nytt klubbhus. För att färdigställa bygget har 

föreningen ansökt om ett banklån i Nordea om 1 miljon kronor. Banken kräver borgen 

eller säkerhet för att bevilja lånet. Med kommunal borgen uppgår räntan för närvarande till 

6,95%. Ett par andra banker har blivit kontaktade av Järla IF, men utan framgång. 

Föreningen söker även medel från olika stiftelser och fonder. 

 

Järla IF har cirka 900 medlemmar och hade i mitten av 2013 cirka 1,2 miljoner kronor i 

fonderade medel för klubbhusbygget samt övriga utgifter. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beviljar Järla IF kommunal borgen om 

1 miljon kronor med maximalt fem års amortering. Järla IF ska årligen redovisa resultat- 

och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet hos Nordea till stadslednings-

kontoret. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 juli 2013 

Bilagor 1-5 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2013/281-006 

Sammanträdesdagar 2014 
Återremitterat ärende 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande sammanträdesdagar år 

2014 för kommunfullmäktige. 

2 februari   22 september 

17 mars   27 oktober 

28 april   24-25 november 

16 juni   15 december 

 

Ärende 

Efter att kommunfullmäktige den 17 juni med stöd av reglerna om minoritetsskydd åter-

remitterat förslaget om sammanträdesdagar för nästa år, har stadsledningskontoret sett 

över den föreslagna sammanträdesstrukturen. Förslaget är att kommunstyrelsen inte 

föreslår två ytterligare sammanträden, så som angavs i beslutet om återremiss. 

Kommunfullmäktige har tidigare tagit ställning till att fyra sammanträden under våren ska 

vara utgångspunkt för planeringen och för 2014 medför det en fungerande 

sammanträdesstruktur, hänsyn taget till att varken kommunfullmäktige eller dess beredande 

organ bör ha sammanträden på helgdagar eller i veckor när det är skollov. För hösten 2014 

är planeringen ett sammanträde var fjärde vecka och tätare sammanträden finns det inte 

behov av att ha. Alternativet att ha ett sammanträde redan i augusti skulle medföra 

sammanträden för kommunstyrelsen och dess utskott under sommaren, vilket 

stadsledningskontoret anser att de förtroendevalda inte ska behöva ha. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Bilaga protokollsutdrag KF § 121 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 121 

Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 

kommunallagen återremittera ärendet för att redovisa förslag på datum för ytterligare ett 

sammanträde på våren och ytterligare ett på hösten 2014. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 142 

1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar år 2014 för kommunstyrelsen 

enligt tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2013. 

 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar år 

2014 för kommunfullmäktige enligt tabell 1 i stadsledningskontorets 

tjänsteskrivelse. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att 

vi återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 

att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 

beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 

utveckling.”   

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet vidhåller att KF borde ha 10 sammanträden per år. Som varande det enda 

folkvalda organet i Nacka så är det viktigt att använda denna arena för att där kunna ha en 

öppen och frisk debatt om Nackas stora frågor. Idag är det mesta inflyttat i nämndernas 

slutna rum. Nackas styrmodell ser till att budgetdebatten i KF är det enda tillfälle då 

kommunens vägval verkligen debatteras inför allmänhetens ögon. 

 

De argument som förs fram för att inte ha fler sammanträden under hösten gäller knappast 

våren då sammanträdena ligger betydligt glesare än under hösten. Det visar att orsaken till 

minskningen av antalet sammanträden har andra orsaker än omtanken om de 

förtroendevaldas ledighet under ”loven”. Öppenhet och mångfald är Nackas ledord, den 

öppenheten är knappast ledstjärnan för hur Nackas moderatledda majoritet vill bedriva den 

politiska debatten i Nacka.” 

 
- - - - - 
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§ 96 KFKS 2013/211-139 

Kundvalssystem för samhällsorientering för nyanlända 

invandrare 
Återremitterat ärende 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering för 

nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 

2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 

september 2013. 

 

 
Checkbelopp, 
kronor Språk 

4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 

4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 

5 140 Amharinja, Mandarin 

6 350 Övriga och inklusive tolk 

 

Ärende 

Det är sedan den 1 januari 2010 obligatoriskt för kommunerna att erbjuda nyanlända 

invandrare samhällsorientering. Utbildningens syfte är att underlätta de nyanländas 

etablering i arbets- och samhällslivet och ska  i möjligaste mån bedrivas på den nyanländas 

modersmål. Arbets- och företagsnämnden har beslutat att lämna det regionala 

samarbetsavtal som funnits för samhällsorientering och beslutat föreslå 

kommunfullmäktige införa ett kundvalssystem för samhällsorientering från och med den 1 

september 2013. Målet med det föreslagna kundvalssystemet är att korta ner ledtiden och 

ge individen en möjlighet att snabbare komma till egen försörjning, och på så sätt förenkla 

för medborgare i Nacka att snabbt etablera sig i samhället. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 17 juni 2013, § § 128, att med stöd av reglerna om 

minoritetsskydd återremittera förslaget, för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven 

samt för att förtydliga hur adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av 

anordnare.  
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I ärendet förtydligas nu grunderna för kvalitetssystemet och att alla resultat från arbetet 

med kvalitet och resultat publiceras på Nackas webb. Det blir därmed ett underlag vid 

elevernas val av anordnare.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013, justerad den 18 juli 2013 

Bilagor 1-3 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 128 

Kommunfullmäktige beslutade med stöd av 5 kap 36§ kommunallagen att återremittera 

ärendet för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven samt för att förtydliga hur 

adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av anordnare. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering 

för nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 

2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 

september 2013. 

 

Checkbelopp, 
kronor Språk 

4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 

4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 

5 140 Amharinja, Mandarin 

6 350 Övriga och inklusive tolk 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5  
1. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att 

godkänna ett nytt kundvalssystem för samhällsorientering i Nacka kommun i 

enlighet med denna tjänsteskrivelse. 

2. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige fastställa 

checkbelopp för samhällsorientering enligt tabell 1 och att gälla från och med den 1 

september 2013. 

3. Arbets- och företagsnämnden fastställde tillämpningsföreskrifter enligt bilaga 1. 
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Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade avslag på stadsledningskontorets förslag.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Jan-Eric 

Janssons yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande. 

 

”Vi yrkade avslag och reserverade oss mot det föreslagna beslutet. Vi tycker det är fel att 

kommunen bryter sig ur den överenskommelse som 25 av 26 kommuner i länet har träffat, 

att så många kommuner är med tyder på att den fungerar bra. Överenskommelsen har 

dessutom reviderats och KSL har rekommenderat kommunerna att godkänna den 

reviderade överenskommelsen. Vi har visserligen fått lite mer information i ärendet sedan 

det behandlades senast men det finns fortfarande stora brister. Det framkommer inte 

huruvida eleverna får information om kundvalet på sitt eget språk eller på svenska med 

eller utan tolk. Det uppges att kommunen ska publicera alla resultat från arbetet med 

kvalitet och resultat på Nackas webb och att detta ska utgöra ett underlag vid elevernas val 

av anordnare. Hur ska någon som inte kan svenska kunna ta del av detta om materialet är 

på svenska, det nämns inte överhuvudtaget om detta material kommer att översättas till 

resp elevs modersmål. Det uppges att handläggare på Arbets- och företagsenheten ska ge 

information inför val av anordnare i samband med beslut. Likaså nämns det att 

Kontaktcenter och biblioteken kan ge allmän information om val av anordnare samt vad 

dessa erbjuder. Kommer denna information att ske på elevens modermål? På svenska med 

tolk? På svenska till en person som inte kan svenska? Vi tror att det är mycket svårt för 

gruppen nyanlända invandrare att göra ett kundval.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är tydligt att Vänsterpartiet står helt ensamma i frågan om vinster i välfärden.  Att 

införa ännu ett kundval, på ett område där det dessutom är svårt att finna utbildad 

personal, visar inte på en vilja att ta ansvar. Det kommer inte att innebära valfrihet för 

människor som ska använda tjänsten, utan man kommer att vara hänvisad till företag som 
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kanske har sin verksamhet långt bort, detta på bl. a. grund av svårigheterna att finna 

modersmålslärare. 

 

Det ställs krav på att utförarna ska ha utbildad personal, men inte specifikt i vilken grad och 

vilken utbildning.  Kravet borde specificeras, men också innehålla krav på att bolagsformen 

inte ska vara vinstdrivande. 

 

Det här är ett viktigt åtagande och det borde vara kommunens ansvar att se till att detta 

sker med bästa kvalitet. Istället för att lämna över ansvaret till marknaden ska 

samhällsorienteringen vara en kommunalt driven verksamhet.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Att undervisningen ”i möjligaste mån” ska bedrivas på den nyanländas modersmål eller på 

ett språk som deltagaren behärskar väl, känns inte som ett tydligt formulerat kvalitetskrav.  

”Lärarna ska ha hög kompetens inom ämnet, pedagogisk skicklighet, förvärvad genom utbildning och 

erfarenhet och avsedd för den undervisning de ska bedriva”. Ok, exakt vad är det för utbildning, är 

det lärarhögskolan eller räcker det med en weekendkurs i samhällskunskap? 

Samhällsorientering är något viktig och nödvändig för att få en bra start som nyanländ 

invandrare. Det är bra om systemet med kundval kan bidra till kortare ledtider men det är 

också viktigt att inte dra ner på utbildningens kvalité. Det känns tveksamt om de 

auktoriserade SFI anordnarna idag har den rätta kompetensen även för det nya uppdraget. 

Samhällsorientering behöver ges redan innan de nyanlända har fått de grundläggande 

kunskaperna i det Svenska språket, alltså inte på Svenska. SFI undervisningen sker idag på 

Svenska och de nuvarande SFI-lärarna har endast begränsade kunskaper i sina elevers 

modersmål. 

Det nya systemet blir nog både billigare och snabbare men, det är högst osäkert om det 

utan tydliga kompetenskrav blir till det bättre. Det känns mer som om det övergripande 

målet är att införa ”kundval” inom ännu ett område, inte att öka kvalitén på 

utbildningsinsatsen. Det känns dessutom ytterst tveksamt om kundval är rätt modell när 

man vänder sig till en så pass utsatt grupp som nyanlända invandrare med begränsade 

kunskaper om hur det Svenska samhället fungerar.” 

 
- - - - - 
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§ 97 KFKS 2012/58-339 

Stadsodling på överskottsmark 
Motion den 30 januari 2012  av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman 

(NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 

och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 

ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta stadsodling på kommunal mark, utarbeta 

information och handlingsförslag om hur man som enskild kan komma igång och 

samverka med föreningar, studieförbund och nätverk. Av underlaget för tekniska 

nämndens beredning av motionen framgår att kommunen redan har samarbete med olika 

intressenter på det här området och att det finns ett fungerande arbete kring koloniodling 

och liknande. Arbetsutskottet föreslår att motionen med en notering om detta inte ska 

föranleda några ytterligare åtgärder. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Protokollsutdrag TN § 74 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 

Tekniska nämnden ansåg att första och tredje förslagspunkterna var besvarade samt 

föreslog kommunfullmäktige avstyrka andra punkten i motionen. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - -  
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§ 98 KFKS 2013/78-332 

Lekplatser som lokala mötesplatser för barn och vuxna 
Motion den 28 januari 2013 av Christina Ståldal och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-

vägen senast år 2013. Förslaget om att en översyn och plan över belysningsbehov i övriga 

liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare åtgärder då 

det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdig-

behandlad. 

Ärende 

Motionärerna föreslår specifikt att det under 2013 ska sättas upp en belysning i parken vid 

Ulvsjövägen i Älta och mer allmänt att det ska göras en översyn och plan över belysnings-

behov i övriga liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar. Arbetsutskottet föreslår 

att förslaget om belysning redan år 2013 avslås då belysning medför ett ansvar för säkerhet, 

som gör att frågan inte bara handlar om själva belysningen. Fritidsnämnden håller i övrigt 

på med ett arbete om var belysningsanläggningar bör sättas upp och avser att när den 

analysen är klar, lämna ett förslag på var kommunen bör investera i sådana, som då också 

kan omfatta platser för spontanidrott och lekplatser som den vid Ulvsjövägen. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Protokollsutdrag FRN § 29 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå punkten 1 om att belysning ska 

sättas upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast 2013. 

 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen i övrigt anses 

besvarad. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - -  



 26 (29) 
 20 augusti 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99 KFKS 2013/403-319 

Jämställd och miljövänlig snöröjning och 

halkbekämpning 
Remiss av motion den 17 juni 2013 Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till tekniska nämnden för utredning 

och förslag till beslut senast den 12 november 2013.  

 

Ärende 

Camilla Carlberg och Lars Örback (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 

17 juni 201 en motion med följande förslag.  

 

• Nacka kommun anammar SKLs strategi för jämställd snöröjning och detta börjar 

gälla 2013. 

• Dagens Vinterunderhållsprogram utvärderas och följs upp. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 juni 2013 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 100 KFKS 2013/404-519 

Säkra skolvägar 
Remiss av motion den 17 juni 2013 Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till tekniska nämnden och 

utbildningsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 5 november 2013.  

 

Ärende 

Camilla Carlberg och Lars Örback (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 

17 juni 201 en motion med följande förslag.  

 

• Kommunen ser över samtliga skolvägar 

• Kommunen åtgärdar de brister som upptäcks 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 juni 2013 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2013/402-330 

Kommunala fruktträd och bärbuskar 
Remiss av motion den 17 juni 2013 av Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela 

Birgersson och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till tekniska nämnden och 

naturreservatsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 12 november 2013.  

 

Ärende 

Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela Birgersson och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni 201 en motion med följande 

förslag.  

 

Kommunen i samarbete med föreningar och privatpersoner 

• inventerar fruktträd och bärbuskar som växer på kommunens mark 

• tar fram en skötselplan för dessa fruktträd och bärbuskar, samt 

• informerar om vilka fruktträd och bärbuskar som finns på kommunens mark och 

att det är fritt fram att plocka dessa naturgåvor. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 juni 2013 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 
- - - - - 
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§ 102 

Övrigt 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 
- - - - - 

 

 
 


